
Инвестиције представљају нова
радна мјеста

«Лидери у БиХ су успијевали да постигну радни консензус о
економској политици чак и током периода политичких превирања»,
изјавио је данас високи представник и специјални представник
ЕУ, Мирослав Лајчáк.

«Сви знамо да се не жури с  израдом закона који би ријешили
економска  питања.  Но,  истовремено,  не  бисмо  смјели
омаловажавати  оно  што  јесте  постигнуто»,  рекао  је  високи
представник  и  специјални  представник  ЕУ.  «Чињеница  је  да
политички  естаблишмент  има  капацитете  када  је  ријеч  о
економији, иако сувише често недостаје политичка воља да се
економске реформе у потпуности проведу.»

Амбасадор Лајчáк је говорио на конференцији о напретку БиХ на
путу ка Европској унији коју ју организовало Вијеће страних
инвеститора.

Високи представник и специјални представник ЕУ је похвалио
органе  власти  јер  су  започели  са  провођењем  Платформе  за
акцију, листом економских приоритета на чије провођење су се у
октобру прошле године обавезала три премијера и градоначелник
Брчког, те је апеловао да напредак буде већи и бржи.

Хитни оперативни задаци укључују постизање споразума о трајној
методологији  расподјеле  прихода  од  индиректних  пореза  те
осигурање  валидног  законског  упоришта  за  Државно  фискално
вијеће.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d0%b2%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d1%99%d0%b0%d1%98%d1%83-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b4%d0%bd%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d0%b2%d0%b5%d1%81%d1%82%d0%b8%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d1%99%d0%b0%d1%98%d1%83-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b4%d0%bd%d0%b0/


Високи представник и специјални представник ЕУ је констатовао
да  су  четири  од  пет  циљева,  за  које  је  Савјет  за
имплементацију мира рекао да се морају остварити прије него се
стекну услови да ОХР престане са радом, повезани са укупним
напорима који се улажу у области економске  реформе, а пети –
владавина закона – има суштински утицај на пословно окружење.

«Резултати  које  смо  постигли  показују  да  се  економска
транзиција  може  остварити  само  ако  се  ослободи  моћ
предузетништва – а она се може ослободити једино ако се до
шире јавности исправно пренесе порука да су инвестиције у
ствари радна мјеста», изјавио је амбасадор Лајчáк.

Високи представник и специјални представник ЕУ је рекао да ће
провођење  реформи  које  су  потребне  за  интеграцију  у  ЕУ
захтијевати «енергичне напоре на законодавном пољу, али се то
може урадити. Урадиле су то земље – укључујући и моју властиту
–  које  су  започеле  процес  приступања  средином  деведесетих
година прошлог вијека. На почетку овог процеса свака од ових
земаља је водила интензивну јавну дебату у вези са тиме шта се
мора урадити, на који начин се мора урадити и зашто се мора
урадити – на тај начин, сви су имали јасну идеју о томе шта
земља, колективно, покушава остварити.»

Амбасадор Лајчáк је објаснио да је ово идеја која стоји иза
кампање коју је покренуо како би подстакао јавну дебату међу
грађанима о томе како они виде своју европску будућност и како
се ова будућност може претворити у стварност. «Сматрам да
пословна  заједница  мора  учествовати  у  јавном  дијалогу  о
интеграцији у ЕУ. Економска реформа представља кључни елемент
у  усвајању  ацљуис  цоммунитаиреа,  а  људи  који  управљају
предузећима, који отварају радна мјеста, исплаћују плате и
своју пажњу усмјеравају  на то да клијенте одрже задовољним,
знају шта није у реду са економијом и шта се мора урадити како
би се економија поправила.»


